
Folketingets Kommunaludvalg

FolketingetsKommunaludvalghar d.18. april 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
89(alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Jan E. Jørgensen (V).

Spørgsmålnr. 89:

Vil ministeren redegøre for, hvor mange borgere der har oplevet en stigning i
ejendomsskatten som følge af LOV nr. 581 af 18/06/2012 (Lov om ændring af
lov om kommunal ejendomsskat)?

Svar:

Det er ikke muligt at oplyse, hvor mange husstande, der er blevet berørt af lovændrin-
gen. Det skyldes, at vurderingerne, der ligger til grund for beregningen af grundskyld, 
sker på ejendomsniveau. En ejendom kan imidlertid – typisk ved etagebyggeri - omfat-
te flere / mange husstande/boliger/borgere. Ministeriet har derfor ikke grundlag for at 
skønne over, hvor mange husstande/boliger/borgere, der er blevet berørt af lovæn-
dringen.

Ministeriet har tidligere oplyst, at lovændringen ville berøre i omegnen af 38.000. Tal-
let referer til, hvor mange grundejere/ejendomme, der ud fra oplysninger fra KMD, blev 
vurderet til at ville blive omfattet af lovændringen. Men en ejendom/grundejer kan altså 
være f.eks. en andelsboligforening, som imidlertid består af flere / mange boligejere. 
Oplysninger om antallet af hustande foreligger ikke i det pågældende skattesystem.
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